
13. december 2005 

 

 

I henhold til § 36 stk. 2. i Landstingets Forretningsorden fremsættes herved følgende spørgsmål til 

Landsstyret: 

 

 

Spørgsmål til Landsstyret:  

Er det korrekt, at Landsstyret var bekendt med, at der var sket en overskridelse af kvoten for 

narhvaler på 50 hvaler over en weekend, der ikke blev registreret af myndighederne?  

I tilfælde af en bekræftelse, hvilke skridt har Landsstyret taget til at forfølge disse 

lovovertrædelser? 

Er det på grund af den allerede overskredne kvote, at Landsstyret valgte at forhøje kvoten 

med netop 50 narhvaler? 

Indgår den overskredne kvote i forhøjelsen eller er det en ekstra bevilling ud over den i 

forvejen tildelte kvote og overskridelsen. 

(Landstingsmedlem Jens B. Frederiksen, Demokraterne, medlem af Fiskeri- fangst- og 

landbrugsudvalget.) 

 

 

Begrundelse: 

Biolog, Thor Hjarsen, EcoAdvice påstår i medierne, at han har modtaget en mail fra Direktoratet for 

fangst og fiskeri, hvor det bekræftes, at der over en weekend i november er sket en fangst på ca. 50 

narhvaler, der ikke er blevet registreret. Dette skulle være sket inden Landsstyret forhøjede kvoten 

med 50 narhvaler den 6. december 2005. Såfremt overskridelsen ikke tæller med i forhøjelsen af 

kvoten svarer det til en samlet forhøjelse på 20 %. 

Såfremt der på ulovlig vis er fanget 50 narhvaler, er den naturlige konsekvens at sagen tages op 

overfor de involverede fangere og såfremt der er tale om lovovertrædelser burde disse sanktioneres. 

 

Pga. sagens aktualitet og omverdenens fokus på Grønlands forvaltning af de levende ressourcer, 

bedes spørgsmålet være besvaret inden d. 22. december 2005. 


